





香港中文大學

「蔣經國基金會亞太漢學中心」公開講座

香港領土型幣制的演進一以銀輔幣為中心(1883-1919)

Public Lecture by CUHK-Chiang Ching-kuo Foundation Asia-Pacific Centre for Chinese Studies

The Development of Territorial Monetary System in Colonial Hong Kong:

An Analysis of the Struggle over Silver Subsidiary Coins (1883-1919)

主講: 何漢威教授

中央研究院歷史語言研究所兼任研究員

Speaker: Professor Ho Hon-wai

Adjunct Research Fellow Institute of History and Philology, Academia Sinica

簡歷:何漢威,香港中文大學文學士、哲學碩士,澳洲國立大學博士。現為中央研究院歷史語言研究所兼任研究員。曾任中央研究院歷史語言研究所副所長、香港公開進修學院首席講師等,何教授的研究專長為中國近代經濟史,其主要著作包括《京漢鐵路初期史略》(1979)及《光緒初年(1876-1879)華北的大旱災》(1980),另撰有論文多篇。

Biography: Professor Ho Hon-wai received his B.A. and M. Phil. from The Chinese University of Hong Kong and completed his doctorate at The Australian National University. He serves as an Adjunct Research Fellow at the Institute of History and Philology, Academia Sinica. He has also held the positions of Deputy Director at the Institute of History and Philology as well as Principal Lecturer at The Open University of Hong Kong. His main research interest is the economic history of modern China; major publications include Early History of Jing-Han Railway (1979); Northern Chinese Famine of 1876-1879 (1980) and many others journal articles.

日期: 2016年4月11日(星期一) Date: 11 April 2016 (Monday)

時間: 下午4時30分至6時 (下午4時茶點招待) Time: 4:30 - 6 p.m. (Tea reception starts at 4 p.m.)

地點:香港中文大學中國文化研究所 文物館東翼二樓活動室

Venue: Activities Room

2/F, Art Museum East Wing
Institute of Chinese Studies

廣東話主講,歡迎參加

Conducted in Cantonese. All are welcome! Enquiries: 3943 1710 / graceleung@cuhk.edu.hk